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ABSTRACT 
In 2012, field work was conducted with the objective of mapping surficial sediments on 
southern Hall Peninsula (Tremblay et al., 2013 and 2014). On the plateau, the glacier 
was frozen to its base for most of the last glaciation, and glacial erosion was rare. The 
regolith cover is probably of pre-Quaternary age (Neogene). Glacial erosion increases 
gradually from the plateau toward the coast. During the last glacial maximum, an ice 
stream flowed through Frobisher Bay toward the south-east. On the southern coast, the 
ice flow concentrated in glacial valleys, fiords and cirques. In the Hamlen Bay area, a 
northward glacial re-advance transporting carbonate till occurs before 10.8 14C ka 
(Miller, 1980). In the study area, deglaciation occurred between 10.8 and 9 14C ka. The 



Hall Peninsula moraine dammed proglacial lakes in the main upslope valleys (Miller, 
1985; Stravers et al., 1992; Kaufman et al., 1993). 

RÉSUME 
En 2012, des travaux de terrain ont été effectués avec pour objectif de cartographier les 
sédiments de surface sur la Péninsule de Hall (Tremblay et al., 2013 et 2014). Sur le 
plateau, le glacier était à base froide pendant la majeure partie de la dernière glaciation, 
et les marques d’érosion glaciaire sont rares. Un régolithe d’âge Néogène recouvre 
localement le plateau. Les marques d’érosion glaciaire augmentent graduellement du 
plateau vers la côte. Pendant le dernier maximum glaciaire, un courant de glace 
s’écoulait vers le sud-est dans la Baie de Frobisher. La côte méridionale est pourvue de 
cirques, vallées glaciaires et fiords. Dans la Baie de Hamlen, un écoulement glaciaire 
vers le nord date d’avant 10,8 14C ka (Miller, 1980). La déglaciation du secteur est 
limitée par les dates 10,8 et 9 14C ka. La moraine de Hall a bloqué des lacs 
proglaciaires dans les vallées du plateau (Miller, 1985; Stravers et al., 1992; Kaufman et 
al., 1993). 
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Shaded relief image derived from the digital elevation 
model supplied by the Canada-Nunavut Geoscience Office. Illumination: azimuth 315°, 
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Map Viewing Files 
The published map is distributed as a Portable Document File (PDF), and may contain a 
subset of the overall geological data for legibility reasons at the publication scale.  
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